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LEDEN 
  
 
DEN ZA DNEM DĚLÁ HOP A SKOK, 

ČAS JAKO VODA V ŘECE PLYNE. 
JEŠTĚ NEDÁVNO VÍTALI JSME NOVÝ ROK 
A UŽ TU MÁME ÚNOR A VŠECHNO JE JINÉ. 
 
 Opravdu je to tak. Novoročenky od přátel máme již uloženy někde v šuplíku a přání posílaná 

prostřednictvím SMS mobilními telefony jsou už dávno zmazána. Předsevzetí daná do nového roku už pomalu 
berou za své, a že ten čas opravdu letí jak splašený, si asi ponejvíce všimli rodiče dětí školou povinných, které 
minulý týden přinesly domů vysvědčení. Některé děti si ze školy odnášely své první vysvědčení – a to ti 
nejmladší školáci – prvňáčci. I já jsem letos byla u předávání vysvědčení u našich prvňáčků. Tak trochu jako 
pozorovatel ze zadní lavice. Paní učitelka nešetřila chválou, děti plné rozechvění si pletly ruce…. v jedné ruce 
nakreslený obrázek jako překvapení pro paní učitelku a rychle přemýšlely, kterou ruku podat paní učitelce a 
kterou honem, honem uchopit to své první vysvědčení.  
A s nefalšovanou radostí ale i úlevou si sedaly do lavic. A mě se hlavou začaly rojit otázky. Jestlipak si jejich 
rodiče uvědomí ten úžasný zázrak, který se dětem podařil za těch pět měsíců. A co všechno se ty jejich ratolesti 
dokázaly naučit. 
A co u těch starších školáků? Dovedou ocenit jejich snahu, i když to nejsou samé jedničky, zajímají se vůbec o 
to, co se děti učí, jak se učí. A taky-jaké mají starosti nebo z čeho se radují.  
Já vím, stále máme na mysli čas, čas, který nás neustále někam popohání a stále se nám ho nedostává. Ale čas, 
který věnujeme dětem, nikdy nebude marnou investicí. Žijeme v počítačové době a mnohdy se zahanbením 
sledujeme, co děti dovedou. Ale přesto je nenechme, aby zapomněly na knihy, na mateřskou řeč a na vzájemnou 
a kultivovanou komunikaci, na slušné chování.  
 Děti si udělaly malou pololetní zastávku, ale vlak, který je odveze za vědomostmi druhého pololetí, 
nečeká. Tak rychle nastupovat. Ať se vám daří.  
No a co my dospěláci? Nám ten čas taky utíká a možná ještě rychleji. Nový rok se i pro nás rozběhl na plné 
obrátky. Leden je už za námi. A sami víte, jaký byl a co nám nadělil. Sluníčko, déšť i hromy a blesky, vichřice, 
orkán a nakonec i trochu toho sněhu. No prostě tak trochu bláznivý byl, jako by si to s aprílem vyměnil. 
Uvidíme, co nám únor nadělí. Možná, že bude rozpustilý jako to masopustní veselí a taky trochu valentýnsky 
zamilovaný. 

Možná trochu bílý, to prý pole sílí, jak říká jedna z únorových pranostik. Kdo ví, čím nás počasí 
překvapí.  I když jaképak překvapí. Co jsme si my, lidé, nadrobili, to máme. Nad příčinami globálního 
oteplování bychom se měli asi už konečně vážně zamyslet. Dokud máme čas. 

Čas. Jak často tohle slovo používáme. Zkoušíme ho zastavit, vrátit, natáhnout a věčně ho nemáme. A 
tak, abych vás o něj neobírala už dál ani já, budu se s vámi (alespoň) na čas – loučit. 

A protože nevím, zda k vám nějaký ten Masopust a zavítá, pokusím se vám popřát trochu něčeho 
dobrého do zbytku roku, než nám zase uteče. 
Vinšuju vám nastokrát teplé slunce nad domovem, pohodu a dobro kolem. 
A co víc vám ještě přát? Aby štěstí, zdraví bylo akorát. 
         Jana Matoulková 
 
A co zahrádkáři? 

 
Bývá zvykem na počátku nového roku se ohlédnout zpátky. Jaký byl pro zahrádkáře rok 2006? Dalo by se říci, že 

byl abnormální. Dlouhá zima velké množství sněhu, který ještě dlouho ležel, snad do konce března. Zem proto dostatečně 
nepromrzla. Jaro chladné, pomalý rozvoj vegetace. Až v červnu se oteplilo, ale zase bylo sucho. Vláha přišla dosti pozdě a 
potom vegetace začala vše dohánět intenzivním růstem. Způsobilo to špatné zakořeňování i horší ujímání roubů. Broskvoně 
ať ošetřené i neošetřené byly silně napadeny kadeřavostí. Květní násada u ovocného stromoví byla velká. Tím násada 
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ovoce byla mimořádně velká, ale způsobilo to mimořádně silný výskyt strupovitostí, takže jsme sklízeli jen brakové ovoce. 
To by už stačilo, příroda nás zkouší jak odhadnout rizika a patřičně reagovat a zvlášť věnovat velkou pozornost počasí. 

Ještě jsme ani pořádně neuložilo svoje zahrádky k zimnímu spánku, už tady máme rok 2007. Začal teplým 
počasím a pomale se zdálo, že ani paní zima nepřijde. Zahrádkář a nejen on je závislý na počasí. Dnes už nám je hej, ve 
sdělovacích prostředcích můžeme slyšet počasové zprávy pomalu každou hodinu a i když někdy příroda zalaškuje a je to 
vše jinak, přece je tu zdroj informací. Naši předkové to měli horší, tyto informace neměli. Přesto uhodli téměř každou 
změnu počasí. Jenže předkové uměli a my už to tak neumíme jako oni. Připomeňme si, jak to dělali.  

Celé počasí posuzovali dle svitu měsíce. Dobře znali, že tak zvaným novým měsícem a úplňkem se mění 
povětrnost. Proto velmi sledovali měsíc. Nejen měsíc, zajímali je i jiné jevy v přírodě a u zvířat. Tak na příklad, když lesy 
nabývají černé tvary a zdají se nám býti blíže než obyčejně, přijde jistě do 24 hodin déšť, jestliže se vrabec a slepice peleší 
v prachu, tak brzy prší. Když kohout kokrhá před půlnocí, jest změna počasí. Štípají-li hodně komáři prší. Přestanou-li 
mravenci pracovat a zadělávají příchod do mraveniště, prší. Obláčky na obloze, podobné beránkům napovídá, že pršet 
nebude, ale další den jest den jistý. Zalézá-li pavouk do sítě, prší. Je-li teplo o vánocích, bývá zima o velikonocích. 
Slunečný a teplý leden, přivádí sněhový a studený duben. Květen vláhy nedá, červen přidá. Co březnu zazelená, to duben 
spálí a co duben zazelená, to již květen uhájí. Toto je jen něco málo z toho, co naši předkové znali. Dneska si sedněme před 
obrazovku a víme, jak zítra bude a co budeme moci na zahrádce podnikat. Je to pro nás pohodlně, ale na rozdíl od našich 
předků zmenšuje se náš kontakt s přírodou. 

Proto věnujme se alespoň našim zpěvným ptáčkům, které také potřebujeme. Naším zahrádkářům je dobře známo, 
že hejna haštěřivých špačků jsou v létě schopna zničit celou úrodu třešní, višní i vinné révy. Ušetří nám starosti se sklizní. 
Nesmíme zapomínat, že mezi našimi ptáky jsou i takoví, kteří nám zpříjemňují svůj rekreační pobyt na zahrádce svým 
zpěvem. Jsou také pilnými pomocníky v našem boji se škodlivým hmyzem. Například sýkora koňadra, která je nejznámější 
a také nejhojnější. Velmi dobře známe tohoto úhledného elegantního šviháka s olivově zeleným fráčkem, kanárkově žlutou 
vestou. Nám černou hlavičku a bílé tvářičky. Dovede šplhat věšet se hlavou dolů. Jako svědomitý detektiv prohledá každý 
záhyb kůry a každou skulinku. Jeho očkám neujde ani jedna kukla, ani jedno vajíčko nebo nějaký zámotek housenky. 
V létě se sýkora projevuje jako velký žrout škodlivého hmyzu. Denně spolyká až 130 kusů a když má mláďata během 20 
dnů až 8000 kusů škodlivého hmyzu. Výzkum zjistil, že pokud se vám na zahradě uhnízdí několik párů a mají mláďata, tak 
během roku spolykají až do 100 kg těchto škůdců. Je ještě sýkora modřinka a má podobný jídelníček.  
Sýkory u nás přezimují. Během zimních měsíců velmi strádají. Za silných mrazů někdy uhyne až 80% populace. Při 
vysokém výdeji energie stačí několik málo hodin půstu, aby pták zcela vyhladověl a uhynul. Proto zimní přikrmování 
sýkorek a i jiných druhů ptáků je malou splátkou každého zahrádkáře. Dnes nabízejí prodejny celou škálu ptačích zobů. 
Věnujme se tomu, vyplatí se nám to. 

Sepsal L. Mareš 
 
 
Ze zastupitelstva 
 
Zápis ze schůze zastupitelstva obce, konané 22.1.2007  ve 20.00 hod v kanceláři starosty Obecního úřadu 
v Bohuslavicích – 10.schůze od počátku roku.  
Program: 

1. 1.Zahájení a kontrola usnesení z minulého zasedání 
2. 2.Informace Policie ČR 
3. 3.Odstoupení člena zastupitelstva p.Radka Rydla, slib člena zastupitelstva p.Milana Chmelíka 
4. 4.Rozpočtové  úpravy 
5. 5.Závady v domě čp. 295 
6. 6.Žádost TJ Sokol o dotaci 
7. 7.Zvýšení cen za odvoz odpadů 
8. 8.Nabídka na vstup do Svazu měst a obcí 
9. 9.Nabídka na odkup akcií České spořitelny 
10. 10.Smlouva o půjčce Jednotě čs.Orla 
11. 11.Zřízení veřejného osvětlení  u Věžiště 
12. 12.Doplnění školské rady 
13. 13.Ostatní záležitosti obce 
14. 14.Usnesení 

 
1.Zahájení a kontrola usnesení 
Pan starosta zahájil schůzi ve 20.00 hodin, přivítal přítomné, přivítal zástupce Policie ČR z Nového Města nad 
Metují, konstatoval,že je přítomno 11 členů zastupitelstva, určil ověřovatele zápisu: pí. J.Hladíkovou a 
p.K.Čepelku  a komisi pro usnesení: pí.H. Krupičkovou a p.J. Hronovského, dále zapisovatelku: Petru 
Hronovskou.   
Usnesení z minulé schůze: bylo zveřejněno , bez námitek. Schváleno všemi 11 hlasy přítomných. 
 
2.Informace Policie ČR 
V současné době dochází k přehodnocování jednotlivých území a stanovení odpovědnosti za tato území 
jednotlivými policisty. Území naší obce mají na starosti policisté p. M.Hubálek, J.Janků a p. Sedláček. Zástupci 
Policie informovali členy zastupitelstva o činnosti na území  Bohuslavic. ZO bere na vědomí. A dále ukládá p. 



starostovi zajistit podmínky k uzavření smlouvy s Městskou policií Nové Město nad Metují. Schváleno všemi 11 
hlasy přítomných. 
 
3.Odstoupení člena zastupitelstva p.Radka Rydla, slib člena zastupitelstva p.Milana Chmelíka 
Dne 15.ledna 2007 odstoupil z funkce člena zastupitelstva pan Radek Rydlo, ten den odstoupil z pozice prvního 
náhradníka pan Martin Čiháček, novým členem se dne 16.ledna 2007 stal p. Milan Chmelík. Na dnešním 
zasedání pan Chmelík složil Slib člena zastupitelstva obce Bohuslavice. ZO bere na vědomí. 
 
4.Rozpočtové úpravy  
ZO schvaluje rozpočtové úpravy dle přílohy všemi 11 hlasy přítomných. 
 
5.Závady v domě čp. 295 
Členům zastupitelstva byl předložen dopis p.Marcela Beneše, který tím žádá o řešení závad a problémů v domě 
čp. 295, kde je nájemníkem -  zastupitelé berou na vědomí a ukládají p. starostovi do příštího zasedání 
ustanovit komisi z projektanta, stavebního dozoru a prováděcí firmy, která přehodnotí závady v domě čp. 295. 
Schváleno všemi 11 hlasy přítomných. 
 
6.Žádost  TJ Sokol o dotaci 
TJ Sokol předložil žádost o finanční příspěvek ve výši 100 tis.Kč. ZO zamítá žádost TJ Sokol o finanční příspěvek  
a schvaluje 9 hlasy nabídnout bezúročnou půjčku na dobu deset let ve výši 100 tis. Kč. Zdržel se hlasování 
p.Králíček, p.Hladíková. 
 
7.Zvýšení cen za odvoz odpadů 
ZO bere na vědomí zvýšení cen za odvoz odpadů a do příštího zasedání si rozmyslet, zda se zvedne cena 
poplatku. 
 
8.Nabídka na vstup do Svazu měst a obcí 
ZO zamítá všemi 11 hlasy nabídku na vstup do Svazu měst a obcí. 
 
9.Nabídka na odkup akcií České spořitelny 
ZO zamítá všemi 11 hlasy nabídku na odkup akcií České spořitelny. 
 
10.Smlouva o půjčce Jednotě čs. Orla 
ZO schvaluje smlouvu o bezúročné půjčce Jednotě čs. Orla ve výši 120 tis.Kč všemi 11 hlasy přítomných. 
 
11.Zřízení veřejného osvětlení u Věžiště 
ZO schvaluje všemi 11 hlasy se zřízením veřejného osvětlení  u čp. 104, čp. 113 a čp. 201 a s osvětlením katol. 
kostela a zvonice  v Bohuslavicích. 
 
12.Doplnění školské rady 
ZO jmenuje všemi 10 hlasy přítomných p. Helenu Krupičkovou členkou školské rady ( p.Krupičková se zdržela 
hlasování). 
 
Usnesení zastupitelů obce ze dne 22.1. 2007  
 
1.ZO schvaluje 10 hlasy přítomných usnesení z minulé schůze a 11 hlasy program dnešní schůze. 
2.Bere na vědomí informace Policie ČR (p.Hubálka, Janků a Sedláčka) a ukládá p.starostovi zajistit podmínky 
k uzavření smlouvy s Městskou policií v Novém Městě nad Metují – schváleno všemi 11 hlasy přítomných 
3.Bere na vědomí odstoupení člena zastupitelstva p. Radka Rydla a odstoupení Martina Čiháčka z pozice 
náhradníka na člena ZO. Novým členem se stává podle zákona p.Milan Chmelík a to dnem  16.1.2007. Na 
zasedání zastupitelů dne 22.1.2007 složil p.Chmelík Slib člena zastupitelstva obce Bohuslavice. 
4.ZO schvaluje rozpočtové úpravy dle přílohy všemi 11 hlasy přítomných 
5.Bere na vědomí závady v bytovém domě čp. 295. A ukládá p.starostovi ustanovit do příštího zasedání komisi 
slouženou z projektanta, stavebního dozoru a prováděcí firmy. Schváleno všemi 11 hlasy přítomných.  
6.Zamítá žádost 9 hlasy TJ Sokol o finanční příspěvek a schvaluje nabídnutí bezúročnou půjčku na dobu deset 
let ve výši 100 tis. Kč. (2 se zdrželi hlasování J. Hladíková, P.Králíček) 
7.ZO bere na vědomí zvýšení cen za odvoz odpadů a do příští schůze si rozmyslet, zda se zvýší cena poplatku. 
8.ZO zamítá všemi 11 hlasy nabídku na vstup do Svazu měst a obcí a nabídku na odkup akcií České spořitelny. 
1. Schvaluje smlouvu o bezúročné půjčce Jednotě čs. Orla ve výši 120 tis.Kč a zřízení veřejného osvětlení u čp. 

104,113 a čp.201 všemi 11 hlasy přítomných 
2. ZO jmenuje paní Helenu Krupičkovou členkou školské rady  všemi 10 hlasy (1 se zdržel hlasování – 

p.Krupičková). 
 



Usnesení schváleno všemi 11 hlasy přítomných. 
Starosta ukončil schůzi ve 21.45 hodin. 
 
Co jste hasiči? 
  

Rok 2006 patří už minulosti. Připomeňme si tedy činnost našeho sboru v již 
zmíněném období. Než přistoupíme k celoroční rekapitulaci, zmíním se ještě o jedné 
soutěži, která se konala 9.prosince ve Rtyni v Podkrkonoší.  

Jednalo se o „Mikulášské hasičské klání“ pro mladé hasiče. Tentokrát jsme 
obsadili pouze dorosteneckou kategorii. Soutěžilo se ve třech disciplínách (vázání uzlů, 
rozvinutí hadice na cíl a šplh na laně). V kategorii dorostenek naše družstvo (Veronika 
Fejtková, Lucie Hladíková a Jana Hušková) po bezchybném uzlování, ale neuspokojivém 
výkonu v dalších dvou disciplínách obsadilo ze čtyř zúčastněných družstev 4.místo. 
Družstvo (Tomáš Kondek, Aleš Petr a Lucie Hladíková) v kategorii dorostenců dopadlo 
lépe. V uzlování a rozvinutí hadice na cíl naše družstvo nenašlo přemožitele, ale „díky 
šplhu na laně“ nakonec obsadilo ze šesti zúčastněných 2.místo. 

A nyní jaký byl již zmíněný rok 2006? Nejprve o našich nejmladších. Pravidelných schůzek se zúčastňovalo 
celkem 28 mladých hasičů ( 14 mladších žáků, 8 starších žáků, 4 dorostenky a 2 dorostenci). Mladší a starší žáci se scházeli 
každý pátek. Při pěkném počasí nacvičovali požární útok a ostatní technické disciplíny v prostoru pod hasičskou zbrojnicí, 
při nepříznivém počasí a hlavně během zimních měsíců využívali k získávání nejen teoretických znalostí klubovnu 
hasičské zbrojnice a tělocvičnu základní školy. V těchto měsících se mimo jiné také věnovali grafické soutěži „Požární 
ochrana očima dětí“. V okresním kole této soutěže dosáhli pěkných umístění. V kategorii M 2 (mateřské školy - děti 5 až 6 
let) získal Michal Čepelka 1. a 2. místo, v kategorii II. (žáci 4. a 5. ročníků ZŠ) získal Petr Čepelka 3. místo a v kategorii 
IV. (žáci 8. a 9. ročníků ZŠ) získala Lucie Hladíková 1.místo. Výsledkem odborné přípravy je také zisk odznaků cvičitel, 
velitel. Tyto odznaky získali: Lucie Hladíková, Aleš Kašpar a Miloš Lenfeld. Mladší žáci se v loňském roce zúčastnili 
celkem třinácti soutěží. Ze sedmi soutěží v požárním útoku šestkrát zvítězili, pouze jednou našli přemožitele, když skončili 
na 4.místě.Zvláště bych chtěl vyzdvihnout „domácí“ vítězství při Poháru starosty obce Bohuslavice a 1.místo při Jasenském 
poháru, kde je těsně před startem zradil stroj a museli jsme ho během krátkého času opravit. V ostatních soutěžích a 
závodech hasičské všestrannosti dosahovali také solidních výsledků. Za vyzdvihnutí také stojí vítězství v Hronovském 
poháru z devatenácti zúčastněných, úspěchem je i 5.místo ze třiceti zúčastněných v ZHV v Mezilesí a též 5. místo z dvaceti 
zúčastěných při PÚ a štafetách v Nízké Srbské. Na těchto úspěšných výsledcích se nejvíce podíleli : Petr Čepelka - účast na 
dvanácti soutěžích, Klára Petříková, Aneta Rydlová a Tomáš Hladík - účast 11x a Michal Čepelka - účast 10x. Starší žáci 
se loni zúčastnili celkem devíti soutěží. Těm se již tolik nedařilo. V požárním útoku zvítězili pouze jedenkrát. V ostatních 
soutěžích za zmínku stojí 5.místo ze třiceti družstev při Hasičském trojboji v Jetřichově. Postoupili však také na okresní 
kolo, které se konalo v Jaroměři. S pomocí čtyř mladších žáků zde obsadili z patnácti družstev 10.místo. Všech devíti 
soutěží se zúčastnila Jana Hušková, 8x se zúčastnili Lucie Hladíková a Lukáš Timura, 5x Petr Gavlák a Jan Hušek, 5x také 
vypomohli mladší žáci Petr Čepelka a Tomáš Hladík. Ještě se zmíním o umístění našich MH v hodnocení kolektivů 
v okrese Náchod. Mladší žáci - hodnoceno 28 kolektivů: Pohár OORM - 5.místo, hodnocení aktivity - 8.místo, starší žáci - 
hodnoceno 32 kolektivů: Pohár OORM - 10.místo, hodnocení aktivity - 12.místo. 
 Nyní  kategorie dorostu. Dorostenky a dorostenci se od září scházeli pravidelně každý čtvrtek pod vedením Jiřího 
Černého. Bohužel v této kategorii je pořádáno velmi málo soutěží  (účast na třech) a tak někteří se již zúčastňovali soutěží i 
v kategoriích dospělých. A než se dostaneme k již zmíněným dospělým, obracím se nejen na rodiče mladých hasičů, ale i 
na všechny ostatní s prosbou. Jelikož Jiří Černý nyní vede kategorii dorostu, Petra Herzigová je zaneprázdněná z důvodů 
studijních a na hasiče už nemá čas, na vedení mladších a starších žáků jsem zůstal sám. Tímto bych Vás chtěl poprosit, zda-
li by někdo měl zájem pomoci s vedením těchto mladých hasičů. Na rozdíl od kategorie dorostu, kde jich je šest, máme 
mladších a starších žáků patnáct a v jednom se vše zvládnout nedá. Pokud by se někdo z Vás našel, nebojte se a přijďte 
mezi nás. Předem děkuji. Informace na tel. čísle 737 158 617. 

Naše družstvo žen se v loňském roce zúčastnilo celkem osmi soutěží. Již tradičně dosahovalo velmi pěkných 
výsledků. Čtyřikrát zvítězilo (Žďárky, Bohuslavice, Černčice a Slavětín), jednou skončilo druhé a třikrát třetí. O úspěchy se 
nejvíce zasloužily: všech osmi soutěží se zúčastnily Veronika Fejtková, Petra Herzigová, Lucie Hladíková a Marcela 
Světlíková, pouze jednou chyběla Jana Herzigová, dvakrát Marie Hušková a Věra Netolická.  

Družstvo mužů se loni zúčastnilo z důvodů pracovního zaneprázdnění některých členů pouze šesti soutěží. Oproti 
ženám zvítězilo pouze jedenkrát ( při domácí soutěži v Bohuslavicích), jednou bylo třetí a jednou čtvrté. Všech šesti soutěží 
se zúčastnili: Václav Bíl, Karel Čepelka, Martin Kříž a Miloš Lenfeld, pěti soutěží se zúčastnil Radek Rydlo, tří soutěží Jiří 
Černý a také třikrát vypomáhala družstvu mužů Veronika Fejtková.    
 
Členové soutěžních družstev v roce 2006 
 Mladší žáci: Dušan Blažek, Michal Čepelka, Petr Čepelka, Tomáš Hladík, Simona                                                 
Kvirencová, Veronika Macková, Klára Petříková, Lukáš Práza, Aneta Rydlová, Michal     Slezák, Monika Tojnarová a 
Kateřina Zítková 
Starší žáci: Petr Gavlák, Edita Herzigová, Lucie Hladíková, Jan Hušek, Jana Hušková, Tomáš Kondek, Lukáš Timura a 
Tomáš Voborník  
Dorostenky: Veronika Fejtková, Lucie Hladíková a Kristýna Petrová 
Dorostenci: Tomáš Kondek,Jindřich Králíček, Miloš Lenfeld a Aleš Petr 
Ženy: Jitka Čepelková, Hana Fejtková, Veronika Fejtková, Jaroslava Hemelíková, Jana Herzigová, Petra Herzigová, Lucie 
Hladíková, Marie Hušková, Věra Netolická a Marcela Světlíková.  



Muži: Václav Bíl, Karel Čepelka, Jiří Černý, Libor Fejtek Jindřich Králíček, Martin Kříž, Miloš Lenfeld a Radek Rydlo 
 

Všem jmenovaným bych chtěl poděkovat za reprezentování nejen našeho sboru, ale i celé naší obce a popřát 
hodně úspěchů do sezony letošní. 
 A abychom nezůstali jen u soutěží. V loňském roce náš sbor uspořádal také dvě kulturní akce. Místo tradičního 
hasičského plesu (po „nedorozumění“ s p. Noskovou byl plánovaný ples na poslední chvíli zrušen) jsme uspořádali 8.dubna 
maškarní bál, který byl v Bohuslavicích pořádán po dlouhých letech. I přes nevelkou návštěvu byla tato akce nejen dle 
mého názoru úspěšná. K tanci a poslechu hrála skupina RELAX. Druhou akcí bylo již tradiční posvícení, které se konalo 
7.října. Zde hrála skupina ERRORI z Dobrušky a i tato akce byla neméně úspěšná. Nejen zaplněný sál Orelny, ale i taneční 
parket byly toho důkazem.1.září se konaly ve Vršovce  prověrky hasičské techniky okrsku Nové Město nad Metují. Zde náš 
sbor měl také své zastoupení. Někteří členové našeho sboru se též zúčastnili 2.září oslav 125.výročí založení SDH 
Černčice, kde předvedli ukázku historické techniky. Jednalo se předvedení TATRY 805 a přenosné motorové stříkačky PS 
8. 3.září se před naší hasičskou zbrojnicí uskutečnila přehlídka historické techniky. Stoleté narozeniny zde slavila koňská 
potahová stříkačka „narozená“ v roce 1906 a také svojí padesátku oslavily naše TATRA 805 s PS 8 „narozené“ v roce 
1956.  4.září naši hasičskou zbrojnici navštívili žáci Základní školy v Bohuslavicích. Měli možnost  si prohlédnout prostory 
této budovy, veškerou hasičskou techniku od té nejstarší až po nejnovější. Vyzkoušet si mohli také soutěžní i zásahové 
nářadí i oblečení, opět od nestaršího až po nejmodernější. Seznámeni byli také s činností kroužku mladých hasičů. 
3.listopadu se konalo námětové cvičení okrsku Nové Město nad Metují, kde náš sbor byl také zastoupen. Prováděla se 
dálková doprava vody. V loňském roce jsme nebyli vyzváni k žádnému požáru, přestože v naší obci hořelo. Kde? To asi 
všichni víte. A víte, proč se rozezněla siréna v naší obci na Štědrý den před jedenáctou hodinou dopolední? Náš sbor byl 
vyzván, aby pomohl s lokalizací olejových skvrn, které se objevily na hladině rybníka na dolejším konci u Černých. Po 
nasypání speciální látky na hladinu bylo zjištěno členy HZS Náchod, že se nejedná o „opravdový olej“, ale o mastné skvrny 
od sádla, tuku z polévky nebo něco podobného. Kdo takové věci hodil, nebo vylil do rybníka, ať zpytuje své svědomí a 
uvědomí si, že planý poplach a zbytečný výjezd hasičů z Náchoda, promarněný čas a zbytečné použití speciální látky stálo 
několik tisíc korun.Všichni víme, že toto do rybníka nepatří. Dávno pryč je doba, kdy se do rybníků házelo a sypalo 
cokoliv. Kdysi rybníky sloužily jako „veřejné skládky“, to však už dnes neplatí. Nyní nám za takový „úklid“ hrozí vysoké 
pokuty. Zbytečného výjezdu se za SDH Bohuslavice zúčastnili : Libor Fejtek, Karel Čepelka ml. a Karel Čepelka st. 
 K 1.1.2007  čítá náš sbor celkem 104 členů, 83 dospělých (70 mužů a 13 žen) a 21 mladých hasičů ( 13 chlapců a 
8 dívek). Nejmladším členem je Jaromír Hladík, č.p. 294  (17.března oslaví 7. narozeniny), nejstarším je pan Václav 
Mervart, který 1.listopadu oslavil své 93. narozeniny. Popřejme mu do dalších let pevné zdraví. 
 8. prosince se konala výroční valná hromada našeho sboru. Jako delegát okrsku Nové Město n.M. se zúčastnil p. 
Josef Rozinek z SDH Vršovka a za HZS Náchod naši valnou hromadu navštívil p. Petr Fanta. Zde se všichni přítomní  
mohli seznámit s hodnocením činnosti sboru v uplynulém období, ale také byli seznámeni s plánem akcí na letošní rok. 
Novinkou pro nás bude pořádání dětské soutěže v požárním útoku, která bude započítávána do Poháru OORM Náchod. Dle 
pravidel je podmínkou samostatná dětská soutěž ( bez kategorií mužů a žen). Proto muži a ženy budou soutěžit v sobotu a 
mladší a starší žáci v neděli. Plánovaný termín je 23. a 24. června 2007. Pro členy bych chtěl připomenout termíny 
členských schůzí v roce 2007: 9.března, 8.června, 14. září a VVH 14. prosince. 
 Ještě bych chtěl poděkovat všem členům, kteří v loňském roce aktivně podíleli na činnosti našeho sboru. 
Poděkování též patří Obecnímu úřadu a Základní škole v Bohuslavicích a i všem ostatním, kteří se jakýmkoliv způsobem 
podíleli na spolupráci.  
 Závěrem bych Vám chtěl popřát hodně zdraví a štěstí v roce 2007 a zároveň Vás pozvat na Hasičský maškarní 
bál, který se bude konat v pátek 9. února 2007 ve 20 hodin  
v sále Orelny v Bohuslavicích. K tanci a poslechu bude hrát skupina RELAX.       
                                                                               Na shledanou se těší Karel Čepelka ml. 
 
     
 
Stránky starosty 
     
 
Od našich čtenářů 

stavební zákon 
V květnu byl schválen a zveřejněn nový stavební zákon, který počátkem letošního roku vstoupil v platnost. Předkladatel – 
vláda České republiky a podle ní i media slibovali, jak zefektivní a zjednoduší veškeré činnosti spadající pod jeho 
působnost. Jaký je výsledek?  

Přestože byl zákon schválen v první polovině měsíce května, vláda Jiřího Paroubka do konce svého vládnoucího období, 
které se protáhlo do podzimu, nedokázala připravit prováděcí vyhlášky, na které se řada ustanovení zákona odvolává. Ty 
vyšly až koncem měsíce listopadu a začátkem prosince. Důsledek? Nikdo, zejména stavební úřady, se nedokázal na nový 
zákon pořádně připravit. Přitom se mění řada postupů, názvosloví, zavádějí se postupy nové, je předepsáno množství 
nových formulářů. To všechno za situace, kdy budou stavební úřady ještě souběžně vyřizovat podle starého zákona podání 
přijatá do konce minulého roku.  



Jak se dotkne nový zákon běžného občana? Posuďme to na příkladech běžných staveb, které nejčastěji občan – jednotlivec 
realizuje, a to stavby bez ohlášení a podléhající ohlášení.  

Stavební zákon vymezuje skupinu jednoduchých staveb, na které nebude třeba stavební povolení ani ohlášení stavebnímu 
úřadu. Jsou to například drobné doplňkové stavby jako kolny, altány, drobné chovatelské stavby, zahradní bazény, zimní 
zahrady, přípojky, některá oplocení, snad i garáže, ale i opravy staveb a jejich údržba. Ale! I na tyto stavby je potřeba získat 
od stavebního úřadu alespoň územní souhlas, který se vydává na základě oznámení o záměru. Tiskopis tohoto oznámení má 
čtyři stránky formátu A4 + dvě stránky uvádějící požadované přílohy. Navíc musí stavebník zajistit vystavení tohoto 
oznámení po dobu nejméně třiceti dní na veřejném prostranství v blízkosti pozemku nebo stavby, kde má být záměr 
realizován, neboť podle názoru zákonodárců má zřejmě i Venca z Horní Dolní právo vědět, že chci na své zahradě postavit 
kurník a může mít třeba námitky. Nevím proč, ale na stavby podléhající stavebnímu řízení ani na stavby ohlašované se tato 
povinnost nevztahuje. Na vystavení územního souhlasu má stavební úřad určenou lhůtu 30 dní  

Další vymezenou skupinu staveb lze realizovat na základě ohlášení stavebnímu úřadu. Jedná se zejména o rodinné domky, 
rekreační chaty, zahradní sauna s hygienickým zařízením a podobné Tiskopis na ohlášení stavby má tři stránky formátu A4, 
část uvádějící přílohy je na dvou stránkách a má přes čtyřicet položek. Nikde není psáno, že stavební úřady mohou 
některou z nich stavebníkovi „odpustit“. Přitom by stačila jednoduchá věta, třeba: Stavební úřad může pro konkrétní stavbu 
určit nezbytný rozsah potřebných dokladů podle místních podmínek. Prima možnost, jak může stavební úřad nepopulárnímu 
stavebníkovi zpestřit život, ale i možnost, jak se může nadřízený kontrolní úřad svézt po kontrolovaném úřadě.  

Na doručení sdělení o souhlasu s ohlášením nebo o jeho zamítnutí má stavební úřad lhůtu 40 dnů, tedy o 10 dnů delší než 
byla v předešlém zákoně.  

V podstatě stejný režim jako u předchozího zákona je u staveb vyžadujících stavební řízení. Občanů se to týká zejména 
pokud realizují stavby určené k podnikání. Zákon nestanoví lhůty, ve kterých musí stavební řízení proběhnout, oproti 
minulému zákonu však zkracuje lhůtu, ve které je možno se ke stavebnímu záměru vyjádřit.  

Neodpadá ani kolaudace, i když u ohlašovaných staveb se to nazývá souhlas u užíváním. Stavebník zasílá úřadu záměr 
započetí s užíváním stavby (tři stránky + seznam příloh) a stavební úřad má 30 dní na to, aby se rozhodl, zda snad užívání 
nezakáže, což musí učinit rozhodnutím. Zákon však neuvádí povinnost stavebního úřadu vydat rozhodnutí i v případě 
souhlasu s užíváním. Tuto povinnost zákon uvádí pouze v případě, že reaguje na stavebníkovo oznámení o odstranění vad, 
pro které mu souhlas s užíváním neudělil. Přitom se nejedná o maličkost. Ohlašované stavby podléhají většinou povinnosti 
vkladu do katastru nemovitostí a katastrální úřad bude vyžadovat doklad, že přihlašovaná stavba byla zřízena legálně.  

Zákon zavádí i novou instituci – autorizovaného inspektora. Ten může – samozřejmě za úplatu – pomoci stavebníkovi tím, 
že posoudí projektovou dokumentaci stavby a předložené doklady a vyjádření k dané stavbě, v případě jejich úplnosti a 
dostatečnosti vypracuje certifikát, na jehož podkladě provede stavební úřad zkrácené řízení. V čem je řízení zkráceno jsem 
v zákoně nenašel.  

Samozřejmou přílohou ohlášení i stavebního řízení je projektová dokumentace. Její rozsah a obsah je stanoven samostatnou 
vyhláškou. Ta je zpracována velice podrobně a ve své podstatě nařizuje stejný rozsah projektové dokumentace třeba na 
rodinný dům o třech bytech a na zahradní přístřešek o zastavěné ploše 20 m2, se saunou, sprchou a zahradním krbem. Zde 
jsou dveře byrokratickému přístupu, neřku-li šikaně, otevřeny dokořán. Při striktním dodržování této vyhlášky mohou 
náklady na projektovou dokumentaci velmi výrazně stoupnout, nehledě na - v podstatě zbytečnou - práci projektantů navíc.  

Záměrně jsem vybral jen ty části zákona a jeho prováděcích předpisů, které se týkají občany nejčastěji zřizovaných staveb, 
i proto, že je tato oblast mně, jako projektantovi takovýchto staveb, nejbližší. Zákon i s vyhláškami je rozsáhlý (zákon 65 
stran ve Sbírce zákonů, prováděcí a související vyhlášky mají stran přes 200), čas k prostudování zatím krátký, připouštím 
tedy možnost špatného pochopení a výkladu některých jeho ustanovení. Budu proto jen rád, pokud někdo mé vývody 
opraví, ne-li vyvrátí. Pokoušel jsem se získat komentář k zákonu na stránkách ministerstva pro místní rozvoj, které je 
garantem zákona a tvůrcem prováděcích vyhlášek, ale neuspěl jsem.  

Názor na to, zda je nový zákon přínosem nebo ne, ať si každý udělá sám. Já si myslím, že naše legislativa tímto zákonem 
porodila opravdu velké dítě, bohužel s četnými zdravotními a kosmetickými vadami. Otázka je, kdy začne léčení a jak bude 
úspěšné.           leden 2007 Václav Hájek 

UPOZORNĚNMÍ NA USTANOVENÍ VODNÍHO ZÁKONA  
 

Povrchové a podzemní vody nejsou předmětem vlastnictví a nejsou součástí ani příslušenstvím pozemku, na 
němž nebo pod nímž se vyskytují. Každý, kdo odebírá podzemní nebo povrchovou vodu nebo kdo do  těchto 
vod vypouští odpadní vody musí mít povolení vodoprávního úřadu.  
 
Užíváte vodu například jako: 
- fyzická  osoba –  odběr   vody  k zalévání   zahrady   či   k   napájení   drobného   zvířectva, 



                               vypouštění odpadní vody z domovní čistírny odpadních vod? 
- živnostník – odběr  vody   pro   zahradnictví,   vypouštění   předčištěných   odpadních   vod 
                        z technologií, myček aut, penzionů, malých čistíren odpadních vod? 
- zemědělec – odběr vody pro zavlažování či k napájení zvířat? 
- rybníkář – odběr vody pro napouštění rybníků, sádek, líhní, vodních nádrží? 
- provozovatel veřejného koupaliště – odběr či vypouštění odpadní vody? 
- provozovatel lyžařského areálu – Odběr vody k výrobě sněhu vodními děly? 

K takovému nakládání s vodami musíte mít platné povolení vodoprávního úřadu. 
Povolení není třeba, pokud se k odběru povrchové vody nevyužívá technické zařízení (např. čerpadlo). Povolení 
není nutné ani tehdy, pokud je voda dodávána vodárenskou společností    a odváděna kanalizační společností a 
kanalizace je ukončena obecní čistírnou odpadních vod. 
Ke dni 1. ledna 2008 zanikne platnost těch povolení k odběru povrchových nebo podzemních vod, 

která byla vydána a nabyla právní moci do 31. prosince 2001. 
Povolení vydaná po 1. lednu 2002 platí i nadále. Povolení k odběru podzemní vody z domovních studní určených 
pro individuální zásobování domácností pitnou vodou nezanikají. 

Pokud si nejste jistí, jestli Vaše povolení pozbývá platnosti nebo ke své činnosti takové povolení 
potřebujete, kontaktujte vodoprávní úřad na Městském úřadě Nové Město nad Metují (491 419 611) nebo 
bezplatnou infolinku Ministerstva životního prostředí (800 101 197). Informace najdete také na internetové 
stránce www.zanikpovoleni.cz. 
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